
 

 
Referat af bestyrelsesmøde 

Mødedato Torsdag den 12. december 2024 incl. julemiddag 

Starttidspunkt Kl. 16.00 
Møde kl. 16.00 – 18.00, herefter julemiddag 

Sluttidspunkt Kl. 20.00  

Mødelokale U203 (Aulaplan) 

Deltagere Bestyrelsen 

Referent  Jon Hestbech 
 

 

Dagsordenspunkter   

1. Velkommen og godkendelse af dagsordenen  

a) Velkommen til nye elevrådsformænd  

b) Godkendelse af dagsorden  

2. Nyt fra Elevrådet 

3. Orientering om elevernes valg af studieretninger og 2. fremmedsprog 

4. Info om frivillige aktiviteter, talenttilbud og rejseaktiviteter (opfølgning fra sidste møde) 

5. Drøftelse af kommende udbud  

6. Budget 2025 

a) Gennemgang af budgetforslag 

b) Drøftelse af og beslutning af budget 2025 

c) Fremtidig økonomi 

d) Finansiel strategi 

7. Godkendelse af klassekvotient for 1. klassetrin 

8. Opfølgning og staturs på årets fokus 

9. Korte meddelelser  

10. Evt.  

11. Bestyrelsens kvarter for den eksterne del af bestyrelsen 

 

 

1.0 Velkommen og godkendelse af dagsorden (Annemette) 

a) Kort præsentationsrunde og velkommen til nye elevrådsformænd Charlie Lund Friis, 1z og 
Odin Taiming-Wang Rasmussen, 1z og kasserer Frederik Damm 1k.  

b) Godkendelse af dagsorden 

1.1 Indstilling   
Det indstilles, at vi byder velkommen til nye elevrådsformænd og at dagsordenen godkendes  

Ref:  
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a) Præsentationsrunde og velkomst.  Eleverne motiverer deres arbejde for at blive en del af 
elevrådet. Kasserer, Frederik Damm fra 1k har stemmeret i bestyrelsen.  

b) Dagsorden godkendes.  
 

 

2.0 Nyt fra Elevrådet (Charlie og Odin) 

Elevrådet orienterer om sidste nyt og hvad der er fokus på i Elevrådet 

2.0 Indstilling   

Det indstilles, at bestyrelsen tager orienteringen til efterretning  

Ref:  
Elevrådet har gennemført strejke, og Elevrådet vurderer, at det var en succes.  
Der har været udfordringer med, at 3k ikke har fået mails, da de ikke er den del 3.g-gruppen eller 2hf-
gruppen. Udfordringen er fremlagt på seneste PR-møde, så lærerne er opmærksomme på det.  
Elevrådet bruger ikke mere krudt på at problematisere fraværsreglerne.   
Der er ønske om flere vandposter, gerne i terrænplan. 
Der er ønske om forlængerledninger i klasselokalerne. Eleverne skal selv have ansvaret for at rulle dem 
sammen efter brug. Skolen har allerede 20 forlængerledninger som kunne tages i brug som forsøg.  
Der er forslag om æbleskivefredag her op til jul, selvfølgelig mod betaling.  
Der er ønske om billigere kakao i juletiden.  
Der er ønske om, at karrydressingen fjernes fra salaten.  
 
Bestyrelsen vil fremadrettet gerne høre mere om, hvad der rører sig på skoleniveau. Emner kunne fx 
være trivsel, modullængde, studieture osv. De almindelige dagligdagsting behøver bestyrelsen ikke at 
blive inddraget i.  
 
Bestyrelsen spørger ind til strejken. Hvad lærte I af den?  
Formandskabet var ikke tilstede under selve strejken. Kasseren var med i strejken og tog med til 
København. Oplevelsen var, at der var opbakning til strejken. Ros til ledelsen for at klæde elevrådet på til 
at kunne facilitere og være ansvarlig for så stor en begivenhed. Eleverne strejkede på baggrund af 
karakterkrav og besparelser, men også en tvivl omkring epx er løsningen og for begrænsende for unge 
menneskers valg.  
 
Bestyrelsen spørger til om elevrådet får efteruddannelse til varetage funktionen? Ja, de skal bl.a. på 
bestyrelseskursus for elevrådsmedlemmer efter jul.          

 

3.0 Orientering om elevernes valg af studieretninger og 2. fremmedsprog (Marianne) 

Der er sendt skriftlig orientering om elevernes valg af studieretning og 2. fremmedsprog ud sammen med 

dagsordenen, se bilag 1. Mulighed for opklarende spørgsmål. 

3.0 Indstilling   
Det indstilles, at bestyrelsen tager den skriftlige orientering til efterretning og tager opklarende 
spørgsmål med på mødet. 

Ref: 
Rektor gennemgår forudsætninger, modeller og de overvejelser, som har været i spil.  
Bestyrelsen spørger til, hvordan skolen håndterer elever, som ikke får nogle af deres prioriteter opfyldt. 
De indbydes til en samtale, for at finde veje til at få opfyldt så mange ønsker som muligt.  
Bestyrelsen spørger til, hvad oprettelse af global-klassen ville have kostet. Det koster ca. 2.5 årsværk pr. 
klasse.  



3 
 

Bestyrelsen spørger om man kunne forestille sig at samarbejde med de andre gymnasier om oprettelse 
af klasser. Det kan være svært pga store afstande. De omkringliggende gymnasier har ikke et større 
udbud end NGH, og dem de tilbyder, fylder vi fint op.  
 
Bestyrelsen tager den skriftlige og mundtlige orientering til efterretning.   
   

 

4.0 Info om frivillige aktiviteter, talenttilbud og rejseaktiviteter (Marianne) 

Efter sidste bestyrelsesmøde er der ønske om mere baggrundsviden ift. prioriteringer fremadrettet. 

Ledelsesansvarlige på områderne har udarbejdet korte beskrivelser af hhv. frivillige aktiviteter, 

talenttilbud og rejseaktiviteter. Det er medsendt som bilag 2 og 3. 

Kort orientering om aktiviteterne på mødet efterfulgt at mulighed for at stille spørgsmål.  

4.1 Indstilling 

Det indstilles, at bestyrelsen forholder sig til den skriftlige orientering og stiller opklarende spørgsmål på 

mødet. 

Ref:. 

Bestyrelsen spørger til, om eleverne bruger tilbuddene? Tilbuddene bruges ifølge eleverne.  

Tilbuddene er også væsentlige i forhold til rekruttering. 

Hvad med festerne? Eleverne vil gerne komme til festerne, men de skal være billige og der skal være et 

bedre udbud af drikkevarer. Kommunikationen omkring festerne skal også være skarpere og hyppigere. 

Der er et pågående arbejde med justering af festerne. Der skal tænkes nyt.  

 

Bestyrelsen tager den skriftlige orientering til efterretning. Bestyrelsen vil bruge orienteringerne som 

baggrund for senere drøftelser og prioriteringer inden for områderne       

 

5.0 Drøftelse af kommende udbud (Marianne) 

På baggrund af elevernes valg af studieretning i dette skoleår og den økonomiske situation, så har vi 

valgt at genbesøge skolens udbud i samarbejde med strukturudvalget og inddraget relevante faggrupper. 

Der er udarbejdet forslag til justering af skolens udbud af studieretninger og valgfag, se bilag 4 

 

5.1 Indstilling 

Det indstilles, at bestyrelsen drøfter forslaget om justering af udbud og efterfølgende vedtager skolens 

udbud af studieretninger og valgfag, gældende fra januar 2025. 

Ref:  

Rektor uddyber bilaget.  

Bestyrelsen drøfter forslaget og vedtager det, som det foreligger i bilag 4.   

 

6.0 Budget 2025 (Martin) 
Se bilag 5 omkring budget 2025 
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a) Gennemgang af budgetforslag 

b) Drøftelse af og beslutning af budget 2025 

c) Fremtidig økonomi 

d) Finansiel strategi 

6.1 Indstilling 
Der er udarbejdet forslag til budget 2025. Der er taget udgangspunkt i de givne rammer og drøftelser på 

bestyrelsesmødet i oktober samt drøftelser med medarbejdere både på budgetmøder og i relevante 

udvalg, herunder SamarbejdsUdvalg (SU).  

Ledelsen kommer oplæg omkring den fremtidige økonomi på baggrund af pt kendte forhold og 

forventninger.  

Bestyrelsen drøfter den finansielle strategi, herunder det 5 årige budget.  

Ref:  
Økonomichef gennemgår proces/tidslinje i forhold til håndtering af politiske udmeldinger og løbende 
overvejelser i det forgangne år.  
Der var været gennemgået proces med medarbejderinvolvering i forhold til mulige besparelser. Input 
præsenteres for bestyrelsen.   
 
Rammer og forudsætninger gennemgås i forhold til budget for 2025. Der budgetteres med et underskud 
på ca 1.850.000 mio.kr.  
 
Der lægges en plan i 2025, for hvordan budgettet fra 2026 kan ende på et positivt nul.  
 
Bestyrelsen mener, at ledelsen skal træffe de nødvendige beslutninger så underskuddet kun bliver 
midlertidigt. Bestyrelsen mener, at man skal være forsigtig med at spare for meget på materialer, 
personalegoder osv., det er lønninger som udgør langt størstedelen af budgettet, så det er også her man 
bør kigge hen og foretage de nødvendige justeringer.   
 
Elevrådet vil også gerne inddrages og høre mere om budget og mulige besparelser. Ledelsen vil kommer 
forbi ved et kommende elevrådsmøde.  
 
Bestyrelsen ønsker, at drøftelser omkring besparelser også kommer til at tage afsæt i værdier, herunder 
hvad der er vigtigt for, at NGH vedbliver med at være god arbejdsplads og en god skole.     
 
Der kommer nogle omkostninger til renovering af hallens undertag. Det halve undertag beløber sig nok 
til ca 2.000.000 mio. kr., der forhåbentligt kan tages fra driften. Det vil øge underskuddet for 2025. 
Bestyrelsen vil gerne have budget for både renovering af det halve af taget og hele taget. Det vil blive 
præsenteret på et kommende bestyrelsesmøde.      
 
Budget for 2025 besluttes, som det foreligger, af bestyrelsen.   
 

 

7.0 Godkendelse af klassekvotient for 1. klassetrin (Martin) 
  

7.1 Indstilling 
Det indstilles, at bestyrelsen godkender klassekvotienten for 1. klassetrin. 

Ref:  
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Bestyrelsen godkender klassekvotienten for 1.klassetrin.  
 

8.0 Opfølgning og status på årets fokus (Jon og Marianne) 
Kort orientering om status på årets fokus, herunder arbejdet med strategi 

8.1 Indstilling 
Det indstilles, at bestyrelsen tager orienteringen til efterretning.  

Ref:  
Rektor orienterer om arbejdet med strategien, herunder fravær, frafald og tilgang.   
Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. Arbejdet med strategien skal genbesøges til næste 
bestyrelsesmøde. Bestyrelsen er særligt interesseret i skolens arbejde med AI.  

 

9.0 Korte orienteringer og spørgsmål til ’Siden sidst’ (Marianne) 

 Samarbejdsaftale med Næstved Kommune 

 Artikler i Sjællandske  

 Kommende skoleaktiviteter, hvor bestyrelsen er velkommen  

o Årets teaterkoncert, onsdag den 22/1, torsdag den 23/1 eller fredag den 24/1 

9.1 Indstilling 
Det indstilles, at bestyrelsen tager orienteringerne til efterretning og stiller opklarende spørgsmål  

Ref:  
Bestyrelsen tager orienteringerne til efterretning.  

 

10.0 Evt. (Annemette) 
 

Ref: Ingen bemærkninger.  
 

 

11.0 Bestyrelsens kvarter (Annemette)  
 

 

 


